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Udvalg: Teknisk Udvalg  
Mødedato: 13. juni 2016 
 
 
Lokalplan 1031, Omdannelse Psykiatrisk Hospital, Riisskov - Forslag 
 
Konklusion 
Camilla Fabricius, Ango Winther, Steen B. Andersen, Peter Hegner Bonfils, Jan Ravn 
Christensen og Steen Stavnsbo kunne tiltræde Magistratsafdelingen for Teknik og 
Miljøs indstilling med følgende bemærkninger: 
 
Medlemmerne af Teknisk Udvalg er meget opmærksomme på og glade for de man-
ge henvendelser og den store interesse, der er fremkommet i forbindelse med for-
høringen om lokalplan 1031, Omdannelse af Psykiatrisk Hospital, Risskov. 
 
Ud over de mange skriftlige og mundtlige henvendelser, borgermøder og foretræder 
for Teknisk Udvalg har udvalgets medlemmer været ude at besøge området og de 
forskellige interessegrupper i flere omgange. 
 
På baggrund af de mange input fra naboerne i området allerede i forhøringsfasen, er 
der, som Teknisk Udvalg ser det, behov for ændringer af lokalplanforslaget på en-
kelte steder inden udsendelse i offentlig høring. Teknisk Udvalg ønsker således, at 
der reduceres i etageantallet på de nye bebyggelser, der ligger tættest på naboerne 
i området ved Tjørnevej samt i området ved Lerbækvej, jf. vedlagte kort.  
 
Idet Teknisk Udvalg finder det samlede antal nye boliger i lokalplanforslaget for øn-
skeligt, tillægges de fjernede etagemetre bygninger, der ligger længere væk fra 
eksisterende naboer, jf. vedlagte kort.  
 
Teknisk Udvalg anbefaler endvidere, at Teknik og Miljø parallelt med den offentlige 
høring udarbejder et konkret forslag til en cykelforbindelse langs Asylvej, herunder 
forslag til finansiering. 
 
Teknisk Udvalg lægger endvidere vægt på, at forslaget til lokalplan ikke er til hinder 
for en eventuel videreførelse af Museum Ovartaci et sted i lokalplanområdet og for 
en videreførelse af Gallo Gartneriet i eller ved lokalplanområdet.  
 
Endelig ser Teknisk Udvalg frem til, at den positive dialog, udvalget allerede har haft 
med de forskellige borgere og interessegrupper, vil fortsætte i høringsperioden. 
 
Gert Bjerregaard kunne ikke tiltræde indstillingen med følgende bemærkning: 
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Venstre ønsker en mindretalsudtalelse medsendt lokalplan 1031 i offentlig høring: 
 
Venstre ønsker markante ændringer i lokalplanen. Reduktionerne af byggehøjden, 
jf. vedlagte kort, er et skridt i den rigtige retning, men Venstre ønsker yderligere 
tilpasning af byggeriet, herunder ønsker vi overgangen til den eksisterende bebyg-
gelse rykket tilbage, hvor det giver mening. 
 
Udvalgets erklæring 
Sagen sendes tilbage til Aarhus Byråd efter at have været behandlet på udvalgsmø-
der den 23. og 30. maj samt 6. og 13. juni 2016. 
 
Fra Magistratsafdelingen for Teknik og Miljø deltog rådmand Kristian Würtz og em-
bedsmænd fra forvaltningen. 
 
Udvalgsmedlemmerne fik inden mødet den 23. maj 2016 tilsendt skriftlig besvarelse 
af de spørgsmål, der blev stillet på byrådsmødet den 11. maj 2016, jf. vedlagte no-
tat af 19. maj 2016 fra Magistratsafdelingen for Teknik og Miljø. 
 
På mødet den 23. maj 2016 havde følgende foretræde for udvalget: 
 

- Arbejdsgruppen vedr. rammeområde 150208BO v/Anne Murphy 
- Aksel Nørgaard på vegne af Bækkelundsvej 17a og 17b 
- Anette Drewsen og Poul-Henning Duus, Bækkelundsvej 9 
- Julie Flansmose og Margrethe Gissel på vegne af Bækkelundsvej 3 og 5  
- Bo Kristensen, Mejlvej 3 v/Anne Murphy 
- Merete H. Sørensen 
- Grundejerforeningen Vejlby Krat v/Richardt Tabori Kraft 
- Katrine Krause Jensen samt Jens og Helle Søgaard på vegne af beboerne på 

Tjørnevej 
- Kirstine Moltzen og Klaus Petersen på vegne af Bækkelundsvej 8-14 
- Michael Mose Biskjær, Firkløvervej 22 
- Solbakkens Beboerforening v/Karl-Johan Stranddorf 
- Ulla Risbjerg og Karsten Omann, Tretommervej 11 
- Peter Nordholm Andersen på vegne borgerinitiativet For mange, for højt, for 

tæt! 
- Vejforeningen Mejlvej/Mageltornvej v/Esben Agerbo 
- Karen Beyer og Ole Gregersen, Lerbækvej 8 
- Bækkelundsvej Øst v/Birthe F. Rasmussen, Bækkelundsvej 43B og Jens 

Busch, Bækkelundsvej 43C 
- Kamilla Gumede, Skovager 4 

 
Der henvises til vedlagte skriftlige materiale. 
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Herefter drøftede udvalget sagen. 
 
Udvalget bad forvaltningen udarbejde en struktureret og kommenteret opsamling 
fra foretræderne til brug for udvalgets drøftelse af sagen. 
 
Desuden ønskede udvalget følgende belyst: 

- Hvor mange husstande vil få udkørsel over en cykelsti, hvis der etableres cy-
kelsti langs Asylvej 

- Hvad koster det at anlægge de ønskede cykelstier 
- Trafikafvikling, herunder cykelruter 
- Det juridiske grundlag 

 
Udvalget besluttede herefter at udsætte sagens behandling på yderligere foretræder 
samt besvarelse af udvalgets spørgsmål m.m. 
 
Til udvalgets møde den 30. maj 2016 forelå vedlagte notat af 27. maj 2016 med 
bilag fra Magistratsafdelingen for Teknik og Miljø. 
 
På mødet den 30. maj 2016 havde følgende foretræde for udvalget: 
 

- Peter Jensen, Mejlvej 4 
- Jesper Smedegaard, Skovagervej 14 
- Vejforeningen Firkløvervej v/Ole Berg Sørensen, Else Waitz Moesgaard og 

Erik Jørgensen 
- Thomas og Henriette Dissing, Tretommervej 9 
- Conni Nicolaisen, Østre Skovvej 15 
- Bendt V. Kjeldsen 
- KPC (bygherre) 

 
Der henvises til vedlagte skriftlige materiale. 
 
På et spørgsmål fra udvalget oplyste KPC, at bebyggelsesprocenten i Skovbyen er 
54 %. Kommuneplanens grænse er 60 %. Der bygges ikke højere eller tættere end 
de huse, der er der i dag. Der er blandt andet taget hensyn til bevaringsværdige 
træer. Der har været forstfolk på til at vurdere bevaringsværdigheden. 
 
Herefter drøftede udvalget sagen. 
 
På et spørgsmål fra udvalget oplyste forvaltningen, at forbuddet mod at bygge inden 
for 300 meter fra en kirke alene gælder for landsbykirker. Der er ingen begrænsnin-
ger i forhold til bykirker. 
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På et spørgsmål fra udvalget oplyste forvaltningen, at den verserende retssag ved-
rørende fællesarealer ved Bækkelundsvej ikke kommer til at påvirke indholdet af 
lokalplanen, da den drejer sig om ejerforholdene til arealet. 
 
Udvalget besluttede herefter at udsætte sagens behandling på forvaltningens kom-
mentarer til foretrædebemærkningerne.  
 
Til udvalgets møde den 6. juni 2016 forelå vedlagte notat af 31. maj 2016 med bilag 
fra Magistratsafdelingen for Teknik og Miljø. 
 
Udvalget spurgte til sagens videre forløb, herunder høringsperiodens længde. For-
valtningen oplyste, at høringsperioden normalt er otte uger, men at den vil blive 
forlænget med to – tre uger, såfremt sagen sendes i høring henover sommeren. 
 
Udvalget spurgte til muligheden for at flytte varmeveksleren til kommunens ejen-
dom syd for Bækkelundsvej. Forvaltningen henviste til notat af 27. maj 2016, øverst 
side 5. 
 
Udvalget besluttede herefter at udsætte sagens behandling. 
 
På mødet den 13. juni 2016 konkluderede udvalget på sagen. 
 
 
Teknisk Udvalg, 14. juni 2016 
 
  Camilla Fabricius 
  formand 
     / 
      Kirsten Rehling Hedegaard 

sekretær 


